
HRVATSKA DOPUNSKA ŠKOLA Telefon 044 212 65 44
Zürcherstr. 48/50 Fax       044 212 65 46
8953 Dietikon www.hds-ch.com

UDRUGA RODITELJA HRVATSKE  NASTAVE U Š VICARSKOJ KONFEDERACIJI

GODIŠNJA SKUPŠTINA održana 16.11.2008. u 14:30 sati, Collegio Papio,6612 Ascona TI

Z A P I S N I K

Dnevni red:

1. Otvaranje Skupštine i pozdravni govor predsj. Udruge roditelja, gđe Zdenke Kurtović
2. Biranje zapisničara i brojača glasova, te usvajanje D nevnog reda
3. Riječ predstavnika Veleposlanstva/Konzulata RH u Švicarskoj
4. Riječ predstavnika HKM-a
5. Izvješće koordinatorice HN u Švicarskoj Konf., gđ e Andreje Radman
6. Izvješće tajnice Udruge, gđe Gordane Vruč ina Strojin
7. Izvješće blagajnika Udruge, gosp. Thomasa Vlašeca, određivanje visine doprinosa roditelja
8. Izvješće ovjerovatelja računa
9. Usvajanje izvješća
10. Raspuštanje dosadašnjeg Upravnog odbora
11. Izbor članova novog Upravnog odbora i ovjerovatelja računa
12. Riječ učitelja/učiteljica i vjeroučitelja/vjerouč iteljica
13. Rasprava/razno.

1. Gđa  Zdenka Kurtović srdačno pozdravlja sve prisutne na God. skupštini i najljepše se
zahvaljuje roditeljima iz Tićina koji su nam omogućili održavanje naš e GS u Asconi, te su nas
sve lijepo dočekali i primili kao pravi domać ini.

2. Za brojače glasova su se javili, pa su i izabrani – gosp. Martinović i gđa Strasser, kako se za
zapisničara  nitko nije javio, određena je gđa Vručina Strojin za pisanje istog,  a Dnevni red je
usvojen.

3. Iz Veleposlanstva RH u ŠK, obratio nam se konzul – gosp. Stanko Lipnjak. On pohvaljuje naš
volonterski rad i ističe da smo mi najveća hrv. udruga u ŠK čiji rad oni pohvaljuju, podržavaju i
ističe svaki vid pomoći s njihove strane, a u okviru njihovih mogućnosti. Tu je također i tajnica
pri Veleposlanstvu, gđa Ljiljana Rek, koja je zadužena z a školstvo i kojoj se možemo uvijek
obratiti. U vezi natpisa koji su se pojavili u zadnje vrijeme na internet str., gos p. Lipnjak nam
naglašava da po pravilima Bečke konvencije – koordinacija HN ne može biti u Veleposlanstvu
RH u ŠK.

4. Voditelj HKM Tićino, fra Ivan Prusina nas podržava i želi nam što više uspjeha u radu. Želi da
se roditelji što više potiču kako bi svoju djecu privolili na pohađanje hrv. nastave u što većem
broju .

5. Koordinatorica, gđa Andrea Radman nam je proč itala pisma isprike gosp. Milana Bošnjaka,
stručnog suradnika pri Ministarstvu znanosti, obrazovanja i športa RH , te fra Šite Ćorića – koji
da su mogli bi vrlo rado nazočili GS.
Gđa Radman nam je zatim pročitala svoje izvješć e, kojim se je osvrnula na rad i program
Hrvatske nastave u prošloj šk.god. 2007./08., te plan i program za šk.god. 2008./09.

6. Tajnica Udruge, gđa Gordana Vručina Strojin pročitala nam je svoje izvješć e kojim nas je in-
formirala o radu Upravnog odbora naše Udruge.

7. Blagajnik, gosp. Thomas Vlašec pročitao je  glavne stavke iz Blagajničkog izvještaja i objasnio
na što se najviše potrošio novac Udruge. Roditelji su odmah reagirali pitanjima – Lucija Terzić
pita odakle se naručuju knjige; koord. Radman odgovara da imamo 4 nakladnika iz Hrv. i 1
nakl. iz Njemačke i da adekvatne knjige za našu djecu ne postoje, zbog toga je potreba  za
naručivanjem različitih knjiga  koje se mogu kombinirati u nastavi. Mario Lovrić iz Oltena pita
što je 4.000.- Chf pod točkom razno – Thomas odgovara da su to isplaćeni putni troškovi za
članove Upr.odb. kada su dolazili na sastanke. Pr avo na to imaju od 2003. god. kada je to
izglasano na GS u Luzernu. Gđa Straub pita što je s roditeljima koji ne plaćaju doprinos, pa
samim tim niti knjige i da li je to u redu. Roditelji ističu potrebu da se dobro razmisli kada se
kupuju knjige i da se po obitelji ne daju više istih knjiga. Gosp. Marko Matijević je u Udruzi od
1992. god. – ima pozitvno mišljenje o njoj i ističe potrebu plaćanja roditelj.doprinosa. Nekim
roditeljima nije jasno da li ili ne plaćati doprinos, jer misle da MZOŠ sve plaća. Nakon toga se
više članova javlja u jedan glas za riječ pa nastaje galama. Na to tajnica Udruge uzima riječ i
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objašnjava roditeljima koji je značaj uplate njihovog doprinosa, jer bez toga ne bi bilo niti
škole, a Ministarstvo samo snosi troškove osobnih dohodaka i putnih troškova učitelji ma, sve
ostalo se financira iz doprinosa roditelja. Gđa Filipović  iz Luzerna se zahvaljuje na tim
informacijama i kaže da joj je sad konačno jasno za što se troši novac roditelj.doprino sa i nada
se da je i drugima jasnije. Nova učiteljica Grozdana Leka – radi u Oltenu u rekordno za tri
dana novootvorenoj školi, nam poručuje da je prije radila u Njemač koj i da je neusporediv
nivo, ugled i standard HN u ŠK s  onom u Njemačkoj. Najtoplije zahvaljuje našoj koord.
Radman što joj je pomogla oko svega, dočekala je, smjestila u stan, upoznala s  radnim
mjestom itd. Gosp. Juro Pepić iz Ascone kaže – uvijek ista priča oko novaca, trebalo bi
razmišljati da se animiraju mlađi roditelji pa da i oni š alju svoju djecu na HN-u. Gosp. Mate
Babić iz Luzerna poručuje – da je dosta negativnosti i to uvijek od istih roditelja  za neki tuđi
račun i interes. Ljetos je sreo u Sinju  gosp. Primorca, našeg ministra. U neslužbenom
razgovoru ministar je pohvalio rad Ud ruge roditelja i dalje nas podržava i pozdravlja. Gosp.
Mišetić iz Thusisa – moli za racionalno kupovanje knjiga – naime njegovo troje djece imaju
kod kuće tri knjige Darovnica. Gosp. Ivan Plazibat – ima troje djece, a dvoje pohadja HN -u. On
je morao emigrirati i sad je u Švicarskoj. Kaže- ljudi ne plaćaju doprinos ali piju i puše, pa im je
puno dati za školu. Sve se može ako se hoć e, on ima malu penziju ali uredno plaća doprinos.
Sviđaju mu se knjige i kaže da se one moraju čuvati, još kritizira ne uvijek lijepo ponašanje
naše djece u Hrvatskoj školi.  Gđa Baljak iz Züricha je za plaćanje škole u svakom slučaju i
predlaže da bi samohranim roditeljima trebalo smanjiti doprinos.

8. Naši revizori gosp. M.Matijević i gosp. P.Čarapović  podnose nam svoj Izvještaj d a nisu našli
nikakve nedostatke i potvrđuju da su izvršili kontrolu rač una, te da su dokumenti pravilno
knjiženi i da je stanje konta točno i ispravno.

9. Sva tri Izvješća su bila jednoglasno usvojena s  46 glasova za. Nakon toga tajnica Udruge čita
Prijedlog Upravnog odbora – da se ukine povrat novaca školama u iznosu od 30%, a samim
tim bi se onda mogao smanjiti rod iteljski doprinos, pa se predlaže 150.- Chf za jedno dijete, a
200.- Chf za dvoje i više djece. Ukidanjem tog povrata puno bi pomogli našem bla gajniku, koji
ionako već ima posla preko glave. Roditelji ra zmišljaju drugačije, pa su neki za, a neki protiv.
Slažu se da treba pomoći gosp. Vlašecu, pa da se onda taj povrat ukine, a roditelji neka sami
onda skupljaju taj novac koji bi inače dobili kao p ovrat. Međutim velika većina roditelja nije bila
sretna takvim novim odlukama, pa su se i zjasnili za stari sistem. Gosp. Vlašec nam je obećao
da će još ovu šk.god. tako raditi, a onda moramo dobro razmisliti o svemu. Na kraju je izglasan
stari prijdlog o uplati doprinosa i to s 36 glasova za, što znači da će i ovu šk .god. 2008./2009.
– visina roditeljskog doprinosa biti 200. - Chf za jedno dijete, a 250.- Chf za dvoje i više djece, i
da ćemo vraćati povrat školama od 30% uplaćenog  iznosa, nakon što nam škole upute
ispunjeni odgovarajući Zahtjev, potpisan od predsj.MŠO-a i učitelja/ice.
Gosp. Martinović predlaže i moli da se izjasnimo da li smo za to da se za članove Udruge
izrade članske kartice.
Taj prijedlog smo ostavili za naš sastanak, a na idućoj GS ćemo se dogovoriti o tome.

10. Stari Upravni odbor iz kojeg su već  prije ove GS dva člana najavila svoj odlazak, a to su pot -
predsjednica gđa Snježana Huljak i gosp. Ante Ćorluka , se raspušta i bira se novi.
Od nazočnih roditelja na GS-i, predloženi su za novi Upr.odbor – Tiha Krivić iz Oltena, Vesna
Kuščer Čisar iz Lugana, Snježana Straub iz Ustera te Blaž Kraljević  iz Landquarta. Nakon
predstavljanja i glasovanja za svakog kandidata ponaos ob, u novi Upravni odbor HN u ŠK su
ušli ovi članovi: Thomas Vlašec s 44 glasa, Mirko Marković s 45 gl., Zdenka Kurtović s 46 gl.,
Žarko Anđić s 41 gl., Marina Miloš s 40 gl., Gordana Vručina Strojin s 44 gl., Tiha Krivić s 30
gl., Vesna Kuščer Čisar s 35 gl. i Blaž Kraljević s 40 gl. Gđa Snježana Straub s  27 gl. nije se
uspjela kandirati u UO. Novi UO broji ukupno sada 9 č lanova.

11. Izabrali smo i naše revizore, a to su ponovno gosp. M.Matijević i gos. P.Čarapović.
12. Naša učiteljica Jadranka Kovačević ističe da ima dobru suradnju sa svima, nema lo ših

iskustava i zahvaljuje svima na suradnji, ali potaknuta napisima koji su u zadnje vrijeme kru žili
internetom– pročitala nam je za što učiteljice troše 3.000.- Chf koje im se isplaćuju za
materijalne troškove – to je mjesečni priključak na internet, troškovi telefona, papir za
umnožavanje, toneri, školski materijal i pribor, poš tanske marke itd. Učiteljica Zlata Maršić
Ferić ističe da su njezini roditelji voljni organizirati iduću GS, ona trenutno razrađuje temu
zašto hrvatska djeca međusobno pričaju njemački, da u naš oj djeci treba gajiti hrv. korijene i
da bi naša djeca htjela forum na našoj internet. s tranici – na to učitelj Davor Kirić odmah
odgovara da je to u datom trenutku nemoguće, jer taj program treba još  razraditi i pitanje je
tko bi se sve uključivao na taj forum osim naš e djece i možda ga zloupotrebljavao. Učiteljica
Elida Trusić čiji su roditelji i pripremili ovu našu GS, im se najljepše i srdačno zahvaljuje.



Učiteljica  Diana Batinović ima sve pozitivno za reć i, zahvaljuje se koordinatorici i Upr.odboru ,
i ističe da je ispod svakog nivoa komentirati napise na internetu. Učiteljica Irena Đurče vić
Flückiger ima lijepa iskustva i svima zahvaljuje na suradnji. Uč itelj Davor Kirić ističe da je
svojim kolegama pružio veliku internet. podršku i puno radi na našoj stranici zajedno s
učiteljicom Marinom Čikeš i sve u slobodno vrijeme, te da su natpisi na stranici koji su ih jako
povrijedili  neistiniti, a oni imaju 18 sati nastave , a ne smanjenu satnicu i uređuju web stranicu
u svoje slobodno vrijeme. Naša koordinatorica A. Radman ko ja je u zadnje vrijeme puno
prozivana preko internet stranica nam se obraća i kaž e da su sve to bile kritike za onim što ne
postoji i što nije istinito i ne želi se očitovati javno na tim stranicama i spu štati na razinu tih ljudi
koji su je ocrnili. Kaže da je šteta da to slušaju samo roditelji koji redovito plaćaju doprinos, a
gđe : Ćulap, Herceg i Strasser koje su izazvale cijelu pomutnju i lošu atmosferu svojim
člancima, su vrlo tiho i neprimjetno napustile našu GS-u i to prije zadnje točke pod kojom se to
sve moglo javno raspraviti.

13. Pod točkom razno, roditelji mole da riječ učiteljica stavimo ubuduće prije na D nevni red.
Apelira se na roditelje da se oni sami po brinu kako bi njihova djeca međusobno pričala
hrvatski jezik. Da se s GS počne vremenski ranije. U Oltenu je ponovno otvorena nova škola i
to u rekordnom roku od tri dana – zahvaljuje se koord. Radman na tome i novoj učiteljici što je
otvorena srca došla raditi u novu školu. Roditelji iz Graubündena nam moraju javiti za termin
iduće GS kod njih, a to je mjesec studeni  2009. god.
P.S: Negdje oko sredine održavanja naše GS-e, primijećeno je da jedna ženska osoba snima
cijelu skupštinu bez da je najavila i pitala da li to ona smije. Roditelji su bili jako revoltirani pa
su zahtijevali od organizatora da tu ženu udalje iz dvorane. Ta osoba je bila vrlo ljuta i
nevoljko je napustila dvoranu.
Ova skupština je završila negdje oko 18:30 navečer.
Zahvaljujemo najljepše domaćinima na dobroj organizaciji, dobrodo šlici i zakusci koju su nam
pružili od srca.

Zapisnik vodila:
Gordana Vručina Strojin


